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Putten, 13 november 2022  
Kenmerk: B4491-1 
 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
 
https://www.internetconsultatie.nl/wijzigingsregeling_rav_en_or 
 
Betreft: reactie RAV 
 
Geachte heer, mevrouw, 
 
De Nederlandse Melkveehouders Vakbond is een vereniging die als doel heeft het behartigen 
van belangen van melkveehouders en reageert op de hier voor genoemde consulatie. 
 
De NMV is blij dat nieuwe innovatie wordt toegevoegd aan deze RAV lijst.  
 
De NMV is voor innovatie maar pleit voor een strenger onafhankelijk toezicht bij de bron in de 
proefstallen in plaats van de boeren. Innovatie moet haalbaar en betaalbaar zijn.  
 
Het is dat ook te betreuren als stalsystemen waar in geïnvesteerd worden verlaagd worden in 
prestaties. Na Berenschot advies gaven recente uitspraken geven niet langer alleen de boer de 
schuld Dit betekent wel dat de gang van zaken in de proefstallen gefaciliteerd kan worden door 
tekortkomingen in het wettelijk erkende meetprotocol. 
 
Dergelijke stalsystemen bestaan uit afzonderlijke delen die het product de RAV status geven, 
zoals een mestschuif of robot, de betonvloer inclusief rubber en de kleppen. In de praktijk 
investeren eerder in dergelijke systemen en kan er later een vergunning voor aangevraagd 
worden als het systeem compleet is. Bedrijven moet er dan ook op kunnen vertrouwen dat zij 
wettelijk voorgeschreven BTT langdurig mogen inzetten voor de emissie factor ten tijde van de 
aankoop en RAV erkenning is afgegeven, aangezien de vloer het eerste en duurste bestanddeel 
is van een EA stalsysteem. 
 
De NMV is van mening dat de RAV lijst nu feitelijk gebruikt wordt om de stikstofdruk in de 
natuur te verminderen dan ook wettelijk toegelaten dient te worden op grond van WAV, wet 
Milieubeheer en Natuurbeheer. 
 
Het mag niet zo zijn dat er handhaving volgt op basis van stalsystemen die tot stand zijn 
gekomen met een protocol dat geen absolute borging in de proefstal heeft ondergaan.  
De VNG ziet onze zorgen wel in haar reactie.  
Hiervoor dient de overheid net zoals bij de PAS melders te zorgen voor legalisatie. 
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De NMV is een voorstander van depositiebeleid en verzoekt het stikstof depositie onderzoek 
door UvA / Mesdag mee te nemen in de verdere besluitvorming de komende maanden/jaren. 
 
Graag ontvangen wij namens de Minister uw reactie met commentaarnota van u.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Nederlandse Melkveehouders Vakbond 

        
 
Dr. H. Bleker voorzitter)  
 


